
 

 

Referat fra bestyrelsesmøde i Gevninge Bylaug 
Tirsdag den 5. november kl. 19.30-21.00 

Gevninge Bibliotek og beboerhus 

Deltagere: bestyrelsesmedlemmer og suppleanter – alle deltog 

 

 Dagsorden 
 

Referat 

1. Godkendelse af referat og dagsordenen, og 
punkter til eventuelt 
 

Godkendt 

2. Vi fortsætter drøftelsen af hvilket særkende / 
målsætning / vision vi i Bylauget gerne vil 
have fremadrettet  
 
Vi besluttede ingen konkrete aktiviteter 
sidst, men arbejder videre. Alle har da 
mulighed for at komme med flere gode ideer, 
inden vi vælger nogle ud som vores mål for 
kommende periode.  
 
 
 

Vi drøftede Bylaugets visioner og hvilken 
fremtid vi gerne ser for Gevninge. Her er 
de forslag der kom frem og som vi 
arbejder videre med: 
 

 
• Et Gevninge der er godt for alle, 

fra nyfødt til gammel. 
Udviklingsplan for Gevninge, med 
udgangspunkt i forslag fra 
borgere (kunne være et forløb 
lignende det der var omkring 
beboerhuset)  
Eksempler i udviklingsplanen 
kunne være: 
Mangfoldig bosætningsplan i 
Gevninge med ældreboliger, 
bofællesskaber og boliger til 
børnefamilier. Støtte op omkring 
Trællerup Skolen, dagtilbud og 
forslag om fremtidig svømmehal. 
 
Faste Bylaugs traditioner / 
aktiviteter for at skabe 
sammenhold fx Sankthansbål, 
halloween forberedelse, 
julearrangementer og juletræs 
tænding ved beboerhuset. 
 



Skabe mere sammenhold og liv i 
beboerhuset med 
fællesspisninger, sangaftner, 
krea, repair cafe, foredrag om 
byen og byvandring, fredagsbar 
m.m. Aktiviteter for alle aldre, 
børn, unge, voksne og ældre.  
 

• Erhvervslivet – støtte op omkring 
flere arbejdspladser og butiksliv 
Komme med forslag til brugen af 
ny udstykning af 
erhvervsområdet. 
 

• Samarbejde med andre 
foreninger fx Idræts foreningen 
IF, grundejerforeninger, 
ældresagen, roklub, andre byers 
Bylaug m.m. 
 

• Velkomstpjece til tilflyttere 
omkring det der foregår lokalt i 
Gevninge og omegn, som kan 
gives til ejendomsmæglere og 
lægges i postkassen når en 
ejendom er solgt – kunne ske i 
samarbejde med andre 
foreninger.  

 
Sten, Anja, Michael og Hanne arbejder 
videre med formuleringen af visioner og 
årshjul. 
 

3. Kort nyt fra området:  
 

• Nyt fra beboerhusets renovering og 
ønsker til indkøb til huset v/Søren 

 
 
 

• Nyt fra mastesagen i Trællerup 
v/Michael  

 
 
 

• Forretningsorden – vi har besluttet at 
moderniserer den eksisterende. 
Forslag at vi laver et lille udvalg der 
frem til jul arbejder på et forslag, som 
kan fremlægges på 
generalforsamlingen 2025 v/Hanne 

 

 
 
Nyt om renovering: der bliver arbejdet på 
renovering af køkkenet, som forventes 
færdigt til jul. Renoveringen af taget er 
indtil videre 3 uger forsinket. 
 
Michael fortæller om mastesagen i 
Trællerup. Trællerup Bylaug har anket 
sagen og placeringen. GHUF har afsendt 
læserbrev omkring sagen. 
 
Vedtægter / forretningsordenen for 
Gevninge Bylaug trænger til en 
modernisering. Sten, Michael og Hanne 
arbejder på et forslag, som forelægges 
bestyrelsen og derefter tages op på 
generalforsamlingen.  
 



• Bylaugets økonomi 
 

 
 

• Nyt fra koordinationsgruppemødet 
 

 
 

Michael orienterede om Bylaugets 
økonomi, hvor der er et mindre 
underskud.  
 
Carsten, Vivian og Hanne har i dag 
deltaget i det månedlige 
koordinationsgruppemøde, hvor der er 
indstillet nyt navn for Beboerhuset til 
Udvalget. Det kommer på udvalgsmødet 
i december.  
 

3.  Hjemmesiden:  
 
Er det muligt at tilføje de aktiviteter der 
foregår i beboerhuset, også dem som 
Bylauget ikke står for og er det en god ide? 
 

 
 
Det er umiddelbart ikke så enkelt at lave 
flere faner på hjemmesiden. Stig 
omdøber fanen med beboerhuset til 
beboerhuset og aktiviteter, og derunder 
skal lægges de månedlige opslag der er 
omkring aktiviteter i beboerhuset.  
 

4.  Aktiviteter:  
 

• Evaluering af byvandring 8/9 
 
 
 
 

• Kommende aktiviteter:  
 

Julepyntværksted for børn og voksne 
samt Juletræstænding 
 
 
Trykning af pjecen og uddeling 
 
  

 

 
 
Byvandringen var en stor succes og 
Vivian havde lavet et flot oplæg samt 
fotofremvisning. Det skal helt sikkert 
gentages til næste år. 
 
 
 
Der er planlagt juleaktiviteter for både 
børn (23/11) og voksne (27/11), samt 
juletræstænding (30/11).  
 
Pjecen skal omdeles i år. Sten og Hanne 
trykker henholdsvis 400 hver, og der 
laves en opdeling af byen, hvor vi alle 
hjælpes ad med uddeling.  
 

5.  Eventuelt   
 

6.  Næste møde  
 

Næste møde: Bestyrelsesmøde og 
julehygge den 10. december i 
beboerhuset.  
Anja sørger for gløgg og småkager, 
Hanne L æbleskiver og ”ovn”, og Hanne 
H romrosiner.  
 

 

 

 


